
کنایه رحمتی به 
برگزارکنندگان 

بازی ها
مهدی رحمتی سرمربی آلومینیوم 
اراک بــا اشــاره بــه برنامه ریــزی 
بازی هــای لیــگ می گویــد: »شــما 
نــگاه کنیــد بیســت و یکم اســفند 
مــاه بــازی  پایانــی ســال ۱۴۰۱ بــود 
مــن چطــور می توانــم بازیکنــان 
را آمــاده نگــه دارم؟ بــه جــرأت 
می توانــم بگویــم ضربه هایــی کــه 
از تعطیلــی بی موقــع لیــگ برتــر 
خوردیم بســیار ســنگین بــود. این 
تعطیــات تیــم مــا را بســیار اذیت 
کــرد. مــا امســال می توانســتیم 
برنامــه بهتــری داشــته باشــیم اما 
از آنجــا کــه مهدی باتجربه اســتاد 
برنامه ریــزی اســت، ایــن شــرایط 
و وضعیــت را بــرای تیم هــا رقــم 
زد و خیلــی راحــت بــدون توجــه 
ینــه  کــه هز یی  ه ها شــگا با بــه 
می کننــد آن چیــزی که خودشــان 
می خواهنــد فکــر می کننــد. در 
ایــن شــرایط بایــد آنقــدر تیــم مــن 
قــوی باشــد که بــا هــر برنامه ریزی 
بتوانیــم بــازی کنیــم امــا در اوایــل 
صحبت هایــی کــه گفتــم نتیجــه 
امروز ما مقابل مس کرمان تحت 

تأثیــر داوری بــود.«

 
مجتبی حسینی: 

به خوب بازی کردن 
امتیاز نمی دهند

مجتبی حسینی سرمربی پیکان 
دربــاره شکســت تیمــش مقابل 
فــولاد می گویــد: »متأســفانه 
ســال نــو را بــا وجــود همــه 
امیــدواری و برنامه ریــزی خوبــی 
کــه قبــل از ایــن بــازی داشــتیم، 
خوب شروع نکردیم. متأسفانه 
روی یــک پنالتــی خیلــی بچگانه 
کــه بــا زرنگــی مهاجــم فــولاد یــا 
بگــی  بی تجر و  ری  نگا ســهل ا
بازیکن خودمان رقم خورد بازی 
را واگــذار کردیــم. فــولاد با وجود 
تــاش و بازی خــوب بچه های ما 
بــا حرفه ای گــری و تجربــه بالاتــر 
بازیکنانــش توانســت ایــن بازی 
را دربیــاورد.« او از شــکل بــازی 
تیمش رضایــت دارد: »به خوب 
بــازی کــردن امتیــاز نمی دهنــد. 
برخی چیزهــای فوتبال جزئیات 
اســت و وقتــی در جزئیــات 
مرتکــب اشــتباه شــوید تنبیــه 
می شــوید. در صحنــه پنالتــی 
فــولاد هیــچ موقعیتــی نبــود. 
مهاجــم آنهــا در محاصــره 3، 
۴ بازیکــن مــا قــرار داشــت امــا 
ایــن بازیکــن شــگردش اســت 
لتــی  ینجــوری پنا و ســال ها ا
می گیــرد. شــیرجه زدن در ۱۸ 

قــدم را خــوب بلــد اســت.«

 
تارتار: استقلال 

مستحق پیروزی بود
مهدی تارتار ســرمربی ذوب آهن، 
تیم اســتقال را شایســته پیروزی 
در بــازی رودررو می دانــد: »بــازی 
زیبایــی بــود. درســت اســت کــه 
شکســت خوردیم، ولی در شــروع 
مسابقه یک موقعیت خیلی خوب 
داشــتیم کــه اگر می توانســتیم به 
گل برســیم، شــرایط فرق می کرد. 
بعــد از آن اســتقال یک موقعیت 
خــوب داشــت کــه مهــدی قایــدی 
خیلــی خــوب از آن اســتفاده کــرد 
و تأثیرگــذار بــود. او روی گل دوم 
هــم نقــش پررنگــی داشــت و بــا 
بــازی خوبــی کــه بــه همــراه دیگــر 
بازیکنــان اســتقال ارائــه کردنــد، 
صادقانه باید بگویم که استحقاق 
بــرد را داشــتند. ما هم بــا توجه به 
بضاعت مــان بــازی خوبــی انجــام 
دادیــم.« او بــا اشــاره بــه بازی های 
آینــده تیمــش این طــور می گویــد: 
»بــه هــر حــال بــازی کــردن در 
نیم فصــل دوم مقابل مدعیان کار 
سختی است. آنها وقتی در کورس 
قهرمانی هستند، انرژی مضاعفی 
را خرج می کنند و حریفان را تحت 

فشــار می گذارنــد.«
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ابراهیم اشکش:

نفت سقوط کرده است

ابراهیم اشــکش ســرمربی نفت مسجدســلیمان مدعی اســت که تیمش 
بــه لیــگ یک ســقوط کرده اســت:  »اگر دنبال مقصــر می گردید من مقصر 
باخــت هســتم. بازیکنــان مــا از نظر هوازی هم مشــکل داشــتند و باید کار 
کنیم تا آبرو داری کنیم. تیم در معرض سقوط است و الان هم سقوط کرده 
اســت ولی باید آبرومندانه ســقوط کنیم و بازیکنان باید به فکر شــخصیت 

خودشــان باشــند و بــه آنها گفتم از نام خودتــان دفاع کنید.«

مازیار زارع:

من پاسخگو هستم

مازیــار زارع ســرمربی ملــوان بــا اشــاره بــه عملکــردش در فصــل جــاری 
می گویــد: »ابتــدا بایــد لیــگ را بــا رتبه خــوب به اتمام برســانیم امــا در مورد 
ســال آینده مدیران و هیأت مدیره تصمیم می گیرند که چه اتفاقی بیفتد. 
فکــر کنــم بایــد اوضــاع خودمــان را امســال درســت کنیــم کــه نتایــج خوبی 
نمی گیریم. مســبب این نتایج من هســتم و باید جوابگو باشــم. باید کاری 

کنــم از ایــن نتایــج خارج شــویم.«

ساکت الهامی:

ملوان باید بماند

ســاکت الهامــی ســرمربی هوادار با اشــاره بــه پیروزی تیمــش مقابل ملوان 
در انزلــی می گویــد: »نیمــه اول مــا بهترین نیمه اول تمــام بازی های ما بود. 
امــا نیمــه دوم بــا توجــه بــه شــرایط جــوی و جمعیت خــوب هــواداری که به 
اســتادیوم آمــده بــود مــن ملوان را زنده دیــدم و آنها فوق العــاده بودند. این 
ورزشــگاه اصالــت دارد و در ســفره مــردم اســت و ملــوان از آن تیم هایــی 

اســت که باید باشــد.«

در آینه لیگ
فوتبال ایران

استان قزوین یکی از استان هایی  یــادی 1 زیکنــان ز اســت کــه با
می ســازد اما تیمی نداشــت که بتواند آنها 
را معرفی کند. همین مسأله و البته تعدد 
تیم هــای تهرانــی باعــث شــد ســال ۱3۸۷ 
بحــث انتقــال تیم هــا بــه اســتان هایی که 
تیــم لیــگ برتری نداشــتند، مطرح شــود. 
خیلی هــا مخالف این طرح بودند و اعتقاد 
داشــتند اســتان ها بایــد خودشــان تیــم 
بسازند و مرحله مرحله بالا بیاورند تا وارد 
لیگ برتر شوند. اگرچه این طرح مخالفان 
زیــادی داشــت اما در نهایت اجرا شــد. به 
ایــن ترتیــب پیــکان به قزوین منتقل شــد 
تــا بــا عنــوان »پیــکان قزویــن« راهــی 
مســابقات لیگ برتر شــود. تیم های دیگر 
از جمله صبا باتری، پاس، راه آهن و... هم 
بــه اســتان های دیگــر منتقــل شــدند کــه 
هیچ کدام سرنوشت روشنی نداشتند. به 

هــر حــال، پیــکان در آن زمــان بــه قزویــن 
منتقــل شــد و هــواداران زیــادی را بــه 
ورزشــگاه کشــاند امــا ایــن تیم خیلــی زود 
دچــار مشــکل شــد و به لیگ یک ســقوط 
کــرد. تیمــی که به یک تیم بازیکن ســاز در 
تهــران شــهرت داشــت حالا دیگر شــرایط 
خوبــی نداشــت. بــه این ترتیب بــود که در 
نهایت پیکان ســال ۹۰ به تهران بازگشت. 
اگرچــه پیــکان به تهران برگشــت اما دیگر 
خبــری از پــاس و صبــا باتــری نبــود و ایــن 

تیم ها سرنوشت تلخ تری داشتند.
تهــران، باعــث شــد مســئولان 2 ســقوط پیــکان و بازگشــت بــه 
ورزش و فوتبال اســتان قزوین به فکر تیم 
دیگــری بــرای استان شــان باشــند. در این 
مــدت چنــد تیــم در لیــگ یــک و لیــگ دو 
مشــغول فعالیــت شــدند امــا خبــری از 
حضور در لیگ برتر نشد. حتی خبر رسید 
فیــروز کریمــی یــک تیــم در لیــگ دســته 
پایین قزوین خریده است و قصد دارد آن 
را لیــگ برتــری کنــد امــا آن هــم بــه نتیجه 

نرســید. امید ها هر بار ناامید شــد و دیگر 
کســی فکــر نمی کــرد قزوین به ایــن زودی 
صاحب تیم در لیگ برتر و حتی لیگ یک 
شود اما حالا شرایط متفاوت شده است. 
آن هم با قدرتنمایی شــمس آذر قزوین در 

لیگ یک.
امتیاز لیگ یکــی بادران تهران به 3 فصل گذشته وقتی بحث انتقال 
شــمس آذر قزویــن مطــرح شــد بــاز هــم 
حواشــی زیــادی به وجود آمــد. مدیرعامل 
بادران بارها این مســأله را تکذیب کرد اما 
ظاهــراً تکذیب هــا فقــط بــرای فــرار از 
پاســخگویی بــه دلیــل ایــن اتفاق بــود. در 
نهایــت امتیــاز لیگ یکی بــادران تهران که 
مالک آن شهره موسوی نایب رئیس وقت 
فدراســیون فوتبــال بــود، بــه شــمس آذر 
قزویــن منتقــل شــد. بــه ایــن ترتیــب 
شــمس آذر با ســرمربیگری سعید دقیقی 
و کاماً آرام و بدون حاشیه پا به مسابقات 
لیگ یک گذاشت. در آن روزهای ابتدایی 
شــروع لیگ یک، شــاید حتی یک نفر هم 

حدس نمی زد این تیم بتواند مدعی لیگ 
برتــری شــدن باشــد امــا دقیقــی کارش را 
خوب بلد اســت. او تیمی خوب ســاخت و 
در کمــال آرامــش آن را بــرای بازی ها آماده 
می کــرد. حــالا شــمس آذر هفته ها اســت 
کــه صدرنشــین اســت و مدعــی اصلــی 
صعــود بــه لیگ برتــر. شــمس آذر پیش از 
شــروع ســال جدید اختاف امتیازی خود 
را بــا تیم هــای دوم و ســوم، ۲ رقمــی کرد تا 
در ســال ۱۴۰۲ بــا خیــال راحــت کارش را 
دنبــال کنــد. شــمس آذر در اولیــن بازی در 
ســال جدیــد توانســت مقابل تیــم مدعی 
خیبــر خرم آبــاد بــه پیــروزی ارزشــمندی 
دست پیدا کند تا حالا خیلی ها او را اولین 

تیم صعود کرده به لیگ برتر بدانند.
ســعید دقیقــی کــه نشــان داد در 4 شــمس آذر قزویــن بــا هدایــت 
مدیریت هم حرف های زیادی برای گفتن 
دارد، توانست نتایج درخشانی کسب کند 
تــا حــالا بــا ۵۵ امتیاز در صــدر جدول لیگ 
یــک قــرار بگیــرد. ایــن در حالــی اســت که 

تیــم دوم یعنــی اســتقال خوزســتان ۴۴ 
امتیاز دارد و تیم ســوم یعنی فجرسپاســی 
شــیراز )بــا یــک بــازی کمتــر( ۴۲ امتیــازی 
اســت. بــا توجــه بــه اینکــه ۲۷ هفتــه از 
رقابت هــا گذشــته و تنهــا چند هفتــه بــه 
پایــان ایــن فصــل لیــگ یــک باقــی مانــده 
است، شمس آذر به احتمال زیاد می تواند 
هفتــه آینــده صعود به لیگ برتر را جشــن 
بگیــرد. البتــه همــه ایــن تیــم را از هفته ها 
قبــل لیگ برتــری می دانند اما هفته آینده 
می توانــد روزی باشــد کــه ایــن تیــم قطعــاً 
راهــی لیــگ برتــر شــده و هیــچ امــا و اگری 
نمی مانــد. بــا ایــن شــرایط، حــالا قزویــن 
صاحــب یک تیم لیگ برتری می شــود اما 
ایــن بــار متفاوت با گذشــته. این بــار آنها با 
مهیــا کــردن زیرســاخت ها و بــا حضــور 
هــواداران پرشــوری کــه بازی هــا را از قبــل 
دنبــال می کردنــد به دنبال حضور و شــاید 
خودنمایــی در لیــگ برتر خواهنــد بود، نه 
بــا بخشــش و انتقــال امتیــاز از ســوی 

استان های دیگر.

هفته آینده جشن صعود شمس آذر؟

قزوین و بازگشت متفاوت به لیگ برتر

محمــد ربیعــی ســرمربی تیــم فوتبال 
مــس رفســنجان دربــاره شکســت 
تیمــش مقابل پرســپولیس می گوید: 
ج  خــرا ز ا ا تــا قبــل  زی  بــا ل  ا رو «
ســلیمان زاده تحــت کنتــرل کامــل 
مــا بــود و روی پرســپولیس مســلط 
دیــم  زه نمی دا جــا بودیــم. حتــی ا
تیــم حریــف بــه محوطــه مــا نزدیــک 
شــود. حضــور نزدیــک بــه دروازه 
حریــف داشــتیم و یــک یا دو ارســال 
هــم داشــتیم. بعــد از اخــراج و آن 
پنالتــی حدود ۷۰ دقیقه با احتســاب 
۱۰ نفــره بــازی  فــی  وقت هــای اضا
کردیــم. امــا مجبــور بودیــم انــرژی 
یــن دلیــل کــه زمــان  خــود را بــه ا

زیــادی بایــد ۱۰نفــره بــازی می کردیم 
حفــظ کــرده و بــازی را کنتــرل کنیــم. 
کمتریــن حــق مــا در ایــن مســابقه 
حتی با وجود ۱۰ نفره شــدن مســاوی 
و نباختــن بــود. بــه هــر حــال ایــن 
اتفاق رخ داد و به تیم مقابل تبریک 
می گویــم.« او بــا انتقــاد از داوری 
این طــور می گویــد: »دربــاره داوری 
صحبتــی نــدارم. مــا یــک شهرســتان 
هســتیم و بچــه شهرســتانی. تــوی 
ســرمان می زننــد دیگــر. زورمــان 
نیــم  ا نمی تو و  ســد  نمی ر هــم 
حق مــان را بگیریــم. حرفــی نــدارم. 
ســت و  بــی ا لیس تیــم خو پرســپو
یحیــی گل محمــدی یکــی از بهتریــن 

مربیــان مــا اســت. ایــن تیــم ۴، ۵ 
ملی پــوش دارد. نفراتــی هم دارد که 
در جــام جهانــی بوده انــد امــا اکنــون 
در تیــم ملــی نیســتند. بحثی نیســت 
پرســپولیس تیــم خوبــی اســت امــا 
اشــتباه داور دلیــل برد شــد.« ربیعی 
بــا اشــاره بــه عملکــردش می گویــد: 
»اگــر یــک جاهایــی می گویــم شــاید 
امســال آخریــن ســال مــن باشــد، 
یکی از دلایلش این اســت که شــاید 
نمی توانــم حــق تیــم خــود را بگیــرم. 
گــر مربــی تیــم بزرگ تــری  ید ا شــا
باشــم، کمتــر حــق تیم خورده شــود. 
قبــاً هــم گفتــم و قــرار شــد دیگــر 
صحبــت نکنیــم. هــر حرفــی در ایــن 

۴ ســال زدم فقــط بــرای تیــم زدم. 
ایــن تیــم بایــد بــه ســرمنزل مقصــود 
برســد. مــا بــرای صعــود برنامــه 3 
ســاله داشــتیم امــا در یــک ســال 
صعــود کردیــم. ســال اول قــرار بــود 
تیــم بمانــد اما هشــتم شــدیم. ســال 
۸ تیــم باشــد  ر بــود بیــن  بعــد قــرا
امــا مــس را ششــم کردیــم. ســعی 
کرده ایــم همیشــه از هدف گــذاری 
باشــگاه جلوتــر باشــیم و ایــن هــم 
بــه عشــق ایــن تیــم و مــردم بــود. 
هیچ کــس بــرای مــن مهــم نیســت  . 
مــردم از عملکــرد مــن و شــاگردانم 
راضــی باشــند سایه شــان روی ســر 

مــا اســت.«

کسب یک امتیاز کمترین حق ما مقابل پرسپولیس بود

ربیعی: شهرستانی هستیم و توی سرمان می زنند

شمس آذر قزوین 
با هدایت سعید 

دقیقی که نشان 
داد در مدیریت هم 

حرف های زیادی برای 
گفتن دارد، توانست 

نتایج درخشانی کسب 
کند تا حالا با ۵۵ امتیاز 

در صدر جدول لیگ 
یک قرار بگیرد. این 

در حالی است که تیم 
دوم یعنی استقلال 
خوزستان 44 امتیاز 

دارد و تیم سوم یعنی 
فجرسپاسی شیراز 

)با یک بازی کمتر( 42 
امتیازی است. با توجه 

به اینکه 27 هفته 
از رقابت ها گذشته 

و تنها چند هفته به 
پایان این فصل لیگ 

یک باقی مانده است، 
شمس آذر به احتمال 
زیاد می تواند هفته 
آینده صعود به لیگ 

برتر را جشن بگیرد

سمیرا شیرمردی
روزنامه نگار


